
 
Protokół Nr LIX/23 

sesji Rady Gminy Korytnica 

z dnia 27 lutego 2023 r. 
 

W sesji uczestniczyło 15 radnych według załączonej listy obecności oraz sołtysi według 

załączonej listy obecności.  

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

P. Stanisław Komudziński – Wójt Gminy, 

P. Grażyna Chrupek – Zastępca Wójta Gminy, 

P. Monika Wróbel – Skarbnik Gminy, 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Korytnicy.  

Sesji przewodniczył Janusz Tarapata – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Punkt  1.  

Otwierając sesję P. Janusz Tarapata powitał wszystkich zebranych i na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Punkt 2. 

P. Przewodniczący odczytał porządek sesji. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta o realizacji zadań. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminą Liw porozumienia 

dotyczącego realizacji zadania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-

2026.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Liw na realizację 

zadania pn. „Przebudowa, rozbudowa i budowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości 

Tończa”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica. 



11. Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Wspierania Rodziny za rok 2022 oraz 

potrzeby związane z realizacją zadań w roku 2023. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022- 2026 w Gminie Korytnica za rok 2022. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku obrad. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania  liczba głosów oddanych: 

 „za” wyniosła – 15, głosów „przeciw” – 0, głosów „wstrzymujących się” – 0. Imienny 

wykaz głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad, stanowi załącznik Nr LIX/1/2023 

do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 3. 

P. Przewodniczący zaproponował, aby protokół z poprzedniej sesji przyjąć  

bez odczytywania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania liczba głosów oddanych: 

 „za” wyniosła – 15, głosów „przeciw” – 0, głosów „wstrzymujących się” – 0.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia protokołu poprzedniej sesji stanowi załącznik 

Nr LIX/2/2023 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 4. 

P. Wójt powiedział, że w dzisiejszym porządku sesji jest punkt dotyczący zawarcia z gminą 

Liw porozumienia dotyczącego realizacji zadania. Gmina Liw robi modernizację stacji 

uzdatniania wody w Tończy a nasza miejscowość Paplina jest zasilana w  wodę z tego 

wodociągu. Gmina Liw również partycypowała w kosztach gdy modernizowaliśmy stacje 

uzdatniania wody w Górkach-Grubakch, ponieważ również korzystają z naszego wodociągu. 

Nasz udział w tym zadaniu powinien wynosić 6,23 % czyli 421 tys. zł. Okres realizacji zadania 

jest dwuletni, poprosili, żebyśmy  w tym roku sfinansowali swój udział i dlatego na dzisiejszej 

sesji chcielibyśmy zabezpieczyć pieniądze na to zadanie. Ogłaszamy przetarg na wykonanie 

dróg z Polskiego Ładu, jest ogłoszony przetarg na termomodernizacje budynku po gimnazjum, 

za tydzień jest otwarcie ofert. Największy przetarg to zadania drogowe o wartości ponad 10 

mln zł. Mamy rozstrzygnięty przetarg na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Przygotowana jest koncepcja na modernizacje oczyszczalni w Korytnicy aby obniżyć koszty 

eksploatacji. Weszła w życie ustawa o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, która 

będzie nakładała na mieszkańców wiele różnych obowiązków m. in. zawarcie umowy z 



odbiorcą nieczystości i wywozem do oczyszczalni do okazania przy kontrolach zbiorników na 

nieczystości. Mamy jeszcze na stanie bardzo dużo węgla 80 ton orzecha i 11 ton ekogroszku, 

zamówiliśmy połowę węgla na który zapisali się mieszkańcy. Ludzie zapisali się na węgiel, ale 

go nie kupili, Gmina musiała za to zapłacić są to duże pieniądze. Kolejnym problemem jest 

zapłata za energię elektryczną, miała być gwarantowana cena energii elektrycznej a dostaliśmy 

za niecały styczeń ogromne kwoty do zapłaty. Po rozmowach z PGE złożyliśmy reklamację, 

był to 4 krotny wzrost kwoty. Oczywiście fakturę musieliśmy zapłacić. Czekamy na 

rozpatrzenie reklamacji. Nasza gmina zrobiła przetarg na dostawę energii elektrycznej, została 

wyłoniona firma i wszystko było na dobrej drodze. Kiedy doszło do podpisania umowy to firma 

powiedziała, że nie może z nami zawrzeć umowy, ponieważ weszła ustawa o gwarantowanej 

cenie energii. Koniec roku był bliski a my zostaliśmy bez dostawcy energii. Pod koniec roku 

trzeba było wysłać oświadczenie do tej firmy czyli RenPro ze Szczecina co zrobiliśmy, które 

powinni przekazać do PGE że my będziemy korzystali z rezerwowej listy na dostawę energii 

dostarczanej przez PGE. 5 stycznia RenPro przekazało nasze oświadczenie do PGE i długo nie 

było zarejestrowane i podobno dlatego pojawiły się takie ogromne faktury. Kolejna sprawa jest 

dość przykra czyli likwidacja szkoły w Maksymilianowie, otrzymaliśmy pozytywną opinię 

Kuratorium, na najbliższej sesji będziemy musieli podjąć uchwałę Rady o likwidacji szkoły w 

Maksymilianowie. 

R. Lidia Rowicka zapytała z jakich środków gmina będzie dokładać do modernizacji 

przepompowni w Tończy. 

P. Wójt odpowiedział, że z własnych 

R. Lidia Rowicka dodała czy może z Funduszu. 

P. Wójt odpowiedział, że jak z  Wojewódzkiego Funduszu to trzeba by było wziąć pożyczkę. 

R. Lida Rowicka zapytała czy w związku z ogromnymi cenami za energię elektryczną jest dalej 

kontynuowany proces wymiany lamp ulicznych. 

P. Wójt odpowiedział, że będzie dodał , że zostało już niewiele. Mieliśmy złożyć wniosek na 

dofinasowanie od Marszałka ale mamy złożony wniosek na droższe zadanie. Nie możemy 

złożyć dwóch wniosków. Złożyliśmy wniosek na dofinansowanie zakupu samochodu dla Woli. 

W grudniu był składany wniosek przez Powiatową Straż Pożarną do MSWiA, jesteśmy na liście 

tylko nie znamy kwoty dofinansowania. 

R. Lidia Rowicka pogratulowała druhom z Woli Korytnickiej pozyskania nowego samochodu. 

P. Wójt dodał, że jeszcze go nie ma. 

R. Lidia Rowicka dodała, że faktem jest że samochód będzie. 

P. Wójt powiedział, że jest to długa droga, nie wiemy jeszcze ile trzeba dołożyć. Należy ogłosić 

przetarg, nie wiemy jakiej to marki będzie ten samochód. 



R. Lidia Rowicka powiedziała, że w ubiegłą niedzielę odbyło się w szkole w Korytnicy 

spotkanie z okazji zbliżającego się Dnia Kobiet, chciałam w imieniu kół gospodyń wiejskich 

podziękować Pani Grażynie Chrupek za organizację, było to bardzo miłe i sympatyczne 

spotkanie integrujące kobiety wiejskie. Chciałam też podziękować Paniom Dyrektorkom 

szkoły podstawowej w Korytnicy za przygotowani sali i całą obsługę. Warto kontynuować takie 

spotkania bardzo dobrze się bawiliśmy. 

P. Grażyna Chrupek dodała, że koło gospodyń z Leśnik najkrócej było. 

 

Punkt 5. 

P. Piotr Sokulski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminą 

Liw porozumienia dotyczącego realizacji zadania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LIX/336/23 Rady Gminy Korytnica z 

dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminą Liw porozumienia 

dotyczącego realizacji zadania, została przyjęta liczbą głosów oddanych: „za” – 14, „przeciw” 

– 1, „wstrzymujących się” – 0. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminą Liw porozumienia 

dotyczącego realizacji zadania, stanowi załącznik Nr  LIX/3/2023  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 6. 

P. Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2023-2026. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LIX/337/23 Rady Gminy Korytnica z 

dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2023-2026, została przyjęta liczbą głosów oddanych: „za” – 15, „przeciw” – 0, 

„wstrzymujących się” – 0. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 

lata 2023-2026, stanowi załącznik Nr  LIX/4/2023  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 7. 

P. Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

R. Lidia Rowicka zapytała o jakie budynki mieszkalne jednorodzinne chodzi z programu 

Czyste Powietrze.  

P. Skarbnik odpowiedziała, że program istnieje od 2019 roku Jest ot ogólny aneks do programu. 

Posiadamy punkt informacyjny i każdy mieszkaniec może przyjść i złożyć wniosek. Jest to 

dalsza realizacja programu. 



W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LIX/338/23 Rady Gminy Korytnica z 

dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, została przyjęta liczbą 

głosów oddanych: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik 

Nr  LIX/5/2023  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 8. 

P. Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Liw 

na realizację zadania pn. „Przebudowa, rozbudowa i budowa Stacji Uzdatniania Wody w 

miejscowości Tończa”. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LIX/339/23 Rady Gminy Korytnica z 

dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Liw na realizację 

zadania pn. „Przebudowa, rozbudowa i budowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości 

Tończa”, została przyjęta liczbą głosów oddanych: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących 

się” – 0. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Liw na realizację 

zadania pn. „Przebudowa, rozbudowa i budowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości 

Tończa”, stanowi załącznik Nr  LIX/6/2023  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 9. 

R. Piotr Sokulski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica. 

R. Lidia Rowicka zapytała czy to chodzi o farmę fotowoltaiczną? 

P. Wójt odpowiedział, że tą sprawą zajmuje się pracownik, ale 7 m to jest krótki odcinek. 

R. Lidia Rowicka zapytała czy dużo jest takich farm fotowoltaicznych w planach na naszej 

gminie? 

P. Wójt odpowiedział, że zainteresowanie firm jest bardzo duże, tylko kto będzie utylizował te 

panele. Podobno wydzierżawienie działki to bardzo duże pieniądze, ale czy wystarczy tych 

pieniędzy potem na utylizację. To są wyłączone hektary z produkcji. 

R. Lidia Rowicka dodała, że jest duże zainteresowanie tymi dzierżawami pod fotowoltaikę  tyle, 

że są też przeciwnicy. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LIX/340/23 Rady Gminy Korytnica z 

dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica, została przyjęta liczbą 

głosów oddanych: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 



Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica, stanowi załącznik Nr  

LIX/7/2023  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 10. 

R. Piotr Sokulski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LIX/341/23 Rady Gminy Korytnica z 

dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica, została przyjęta liczbą 

głosów oddanych: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Korytnica, stanowi załącznik Nr  

LIX/8/2023  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 11. 

R. Krzysztof Wasikowski odczytał Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 

Wspierania Rodziny za rok 2022 oraz potrzeby związane z realizacją zadań w roku 2023. 

R. Lidia Rowicka zapytała czy jest coś takiego jak urlop wytchnieniowy dla opiekunów osób 

niepełnosprawnych. 

P. Grażyna Chrupek odpowiedziała, że jest to tzw. Opieka wytchnieniowa, Ośrodek 

występował o środki na opiekę ale nie wiem czy są już przyznane. 

 

Punkt 12. 

R. Krzysztof Wasikowski odczytał Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022- 

2026 w Gminie Korytnica za rok 2022. 

 

Punkt 13. 

R. Lidia Rowicka dodała, że na poprzedniej sesji pytała już o Rządowy Program Ochrony 

Zabytków teraz jest jeszcze kolejny program Mazowsze dla miejsc pamięci,  jest przeznaczone 

2 mln zł. wnioski można składać do 10 marca, czy w związku z tymi programami ktoś 

interesował się żeby chronić zabytki. 

P. Grażyna Chrupek odpowiedziała, że interesuje się tylko dwie parafie i jeden Pan prywatny. 

To się wydaje, że są to duże pieniądze ale sytuacja wygląda trochę inaczej. Są to niewielkie 



kwoty. Najlepiej, żeby złożyć wniosek ale do 500 tys. zł. i mniej. To nie są wielkie kwoty na 

zabytki. 

R. Lidia Rowicka dodała, że w przypadku remontu dachu taka kwota jest znacząca. 

P. Grażyna Chrupek powiedziała, że remont dachu wchodzi w zakres tego działu  Ale 300 tys. 

zł. to jest bardzo mało na remont dachu. To nie jest nawet 1/3. I trzeba mieć wkład własny. 

P. Wójt dodał, że zacznie się remont części dachu a co z resztą. 

R. Lidia Rowicka powiedziała, że parafia pomoże. 

P. Grażyna Chrupek dodała, że tak wygląda sytuacja. Na stronie Mazovia są różne wnioski, 

które można składać. My złożyliśmy na centrum integracji, dla sołectw, dla klimatu będzie 

złożone  

R. Lidia Rowicka zapytała czy wiadomo czy sołectwa dostaną. 

P. Grażyna Chrupek odpowiedziała, że nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. 

 

Punkt 14. 

Po wyczerpaniu porządku obrad P. Przewodniczący podziękował wszystkim  

za udział w sesji i zamknął obrady. 

 

Protokolant            Przewodniczący Rady Gminy 

 

/-/Ewelina Grzegorzewska                    /-/Janusz Tarapata 


